

哲学系

[网站首页](#) [本系概况](#) [师资队伍](#) [人才培养](#) [学术研究](#) [党建工作](#) [学生工作](#) [纪念冯契先生百年诞辰](#) [校友之家](#) [三十周年系庆](#) [ENGLISH](#)

您的位置: [首页](#) [马克思主义哲学教研室](#)

郑忆石

发布日期: 2016-02-29 浏览次数: 5452



郑忆石, 1954年生。马克思主义哲学教研室主任、教授、博士生导师。

研究方向: 马克思主义哲学、国外马克思主义、当代俄罗斯哲学。

学术兼职: 中国历史唯物主义学会常务理事、中国马克思主义哲学史学会理事、中国当代国外马克思主义研究会理事, 教育部俄罗斯研究中心研究员、上海市哲学学会理事、上海市马克思主义研究会理事。

学术著作:

独著: 《民主社会主义思潮评析》(河南人民出版社1996年版)、《阿尔都塞哲学研究》(延边大学出版社2001年版)、《马克思的哲学轨迹》(华东师范大学出版社2007年版)、《社会发展动力论: 从马克思到西方马克思主义》(重庆出版社2012年版)。

合著: 《初级阶段的社会主义——从马克思“苦恼的疑问”到邓小平理论》(两人合著)、《〈家庭、私有制和国家的起源〉研究》(两人合著)等数部。

学术论文: 在《教学与研究》、《哲学动态》、《学术月刊》、《中国人民大学学报》、《北京师范大学学报》等刊物发表学术论文130余篇, 其中近30篇被《中国社会科学文摘》、《新华文摘》、《全国高校文科学报文摘》、《中国人民大学报刊复印资料》等转载或摘登。

科研课题: 独立完成或正在从事的国家、教育部、上海市科研课题多项。

联系方式: 邮箱 yszheng@philo.ecnu.edu.cn; 通信地址: 200241, 上海市闵行区东川路500号华东师范大学哲学系

Zheng Yishi

(1954—) Head of Teaching and Research Section for Marxist Philosophy , Professor and Ph.D. Tutor.

Her academic interests include:

Marxist Philosophy, Foreign Marxism and Contemporary Russian Philosophy.

Her Academic part-time Jobs include:

Member of the Council for the Society of Historical Materialism of China,

Member of the Council for the Society of Marxist Philosophy History of China,

Member of the Council for the Society of Contemporary Foreign Marxism Research of China,

Member of the Research Center for Russian Affairs of Ministry of Education of China,

Member of the Council for the Society of Philosophy of Shanghai City,

Member of the Council for the Society of Marxism Research of Shanghai City.

Books Authored :

"The Analysis on Democratic Socialism Trend" , Henan People's Publishing House, 1996 .

"The Research on Althusser's philosophy" , Yanbian University Press, 2001.

"The Trajectory of Marx's Philosophy", East China Normal University Press, 2007.

"The Dynamic Theory of Social Development : from Marx to Western Marxism", Chongqing Publishing House ,2012.

Books Co-authored:

"The Primary Stage of Socialism --- From the ' distressed doubt ' of Marx to Deng Xiaoping Theory",

"The Research on 'The Origin of Family, Private Property and the State' ", etc.

Journal Articles :

She has published more than 130 articles in journals such as " Teaching and Research", "Philosophical Trends", "Academic Monthly", "Journal of Renmin University of China", "Journal of Beijing Normal University(Social Science Edition)", etc. and nearly 30 of them are reprinted or excerpted by Journals such as "Chinese Social Science Digest ", "Xinhua Digest ", " China University Academic Abstracts " and "Reprinted Materials of Newspapers and Periodicals by Renmin University "etc.

<!--[if !supportLineBreakNewLine]-->

<!--[endif]-->

Research Projects

She has completed or has been engaged in a number of Social Science Projects of Shanghai ,Humanities and Social Science Projects of the Ministry of Education of China and National Social Science Projects independently.

<!--[if !supportLineBreakNewLine]-->
<!--[endif]-->

Contact

E-mail : yszheng@philo.ecnu.edu.cn

Mailing address: Department of philosophy, East China Normal University, 500 Dongchuan Rd, Minhang District ,Shanghai 200241, China

 关闭窗口

华东师范大学哲学系 版权所有 技术支持: [信息化办公室](#)